
    PÖYTÄKIRJA nro 3/2018  

    

KEURUUN KYLÄPARLAMENTIN KOKOUS   

 

AIKA 9.10.2018 klo 18.30 – 20.15 
PAIKKA Himmaanmäen kota, Matkalantie 159, 42820 Riiho  
LÄSNÄ Riihimäki Matti ja Siltanen Risto Jukojärvi; Kivinen Tuomo, Mäkinen-Hankamäk Sari, 

Pänkäläinen Hillevi ja Vesterinen Liisa Etelä-Keuruu; Hokkanen Markku HAKA;  
Niemelä Matti ja Pusa Paula Liesjärvi; Jokinen Matti ja Koski Kaarina Riiho; Saarinen 
Matti ja Koskela-Drischenko Karimo; Laskujärvi Eero Keuruun kaupunki; Hiiliaho Kati 
Kotona kylässä –hanke;   

POISSA Jokela Sinikka, Peräkorpi Matti, Hyvätti Taina, Koskela Mauri sekä Saarimäki Hannu, 
Valkealahti; Kukkamo Katja, Lihjamo; Eteläaho Ari, Lavikko 

 
1. KOKOUKSEN AVAUS 

Puheenjohtaja Matti Riihimäki avasi kokouksen. 

2. KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS 

Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

3. TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 

Esitetty asialista  hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi. 

4. EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 

Edellisen kokouksen pöytäkirja hyväksyttiin. 

5. KOTONA KYLÄSSÄ –HANKKEEN LOPPURAPORTTI 

Kati Hiiliaho kertasi kehittämishankkeen aikana 06.2016-09.2018 tapahtunutta. Hän jakoi 

osallistujille paperiversion loppuraportista, osa oli saanut sen jo aiemmin sähköpostissa. 

Hankkeen tavoitteena oli vahvistaa yrittäjyyden edellytyksiä Keuruun kylillä ja tehdä kyliä 

tunnetuksi kehittyvinä, viihtyisinä, turvallisina ja yhteisöllisinä asuinpaikkoina. Lopputulemana 

Keuruun kylien tunnettuus parani hankkeen aikana ja yrittäjyyden asialla toimittiin 

yhteistyössä kehittämisyhtiö Keulinkin kanssa. Hankkeen aikana järjestettiin useita tilaisuuksia 

ja tapahtumia, joista erityisen suosittuja olivat bussiretket kylille ja tarinaristeily Keurusselälle. 

Uusi tärkeä vaikutuskanava kylähankkeen ja kyläparlamentin yhteisytönä oli mahdollisuus 

osallistua Keuruun kaupungin uuden strategian suunniteluun. Kylille laadittiin 

turvallisuussuunnitelmat ja valokuituasiaa pidettiin esillä.  

Jatkotoimenpiteistä keskusteltiin: Eero Laskujärvi kertoi käyneensä keskustelua 

kaupunginjohtaja Hannu Marsin kanssa. Tarvetta Kotona kylässä –hanketta seuraavalle 



kehittämishankkeelle ei toistaiseksi ole, mutta esille on noussut osa-aikaisen kyläasiamiehen 

palkkaaminen. Kaupungin vapaa-aikatoimella on vireillä ns. hyvinvointikoordinaattorin 

palkkaaminen. Kyläparlamentti jää kuulolle, tarvetta koordinaattorille on.  

Kati Hiiliaholle toivotamme hyvää jatkoa uudessa toimessa Multian 4H-yhdistyksen 

toiminnanjohtajana. Ideoita ja yhteisyötä on kehittymässä  yli kuntarajojen. 

6. KYLIEN KEHITTÄMISOHJELMAN PÄIVITYS 

Keuruun Kylät 2020, kylien kehittämisohjelman päivitystyö aloitetaan siten, että 

Kyläparlamentin jäsenet lukevat kehittämisohjelman miettien, mihin kohtiin tarvitaan 

muutosta tai lisäystä. 19 –sivuinen ohjelma pitää sisällään tiivistetysti asioita, jotka ovat 

Keurusseudun kylillä tärkeitä ja tavotteiden toteutuminen vaatii kokonaisvaltaista yhteistyötä 

sekä hyvää vuorovaikutusta eri toimijoiden välillä. Keskusteltiin päivitystyön tekemisestä 

mahdollisen kyläasiamiehen tai hyvinvointikoordinaattorin myötävaikutuksella. 

Kevään 5.2.2019 kokouksessa kerätään kyliltä ajatukset toteutuneista, muutetuista ja 

uusista asioista.  

7. ELINVOIMAPAJA  

Keuruun, Multian ja Petäjäveden elinvoimapaja oli ti 8.5.2018 klo 17-19.30 Keuruun 

yhteiskoululla. Elinvoimapajassa on keskusteltu yhdistysten ja järjestöjen roolista kunnan 

kumppanina ja keskusteltu, mitä Kotona Kylässä –hankkeen jälkeen. Jatkohankkeelle ei tällä 

hetkellä ole tarvetta, mutta kyläparlamentti tarvitsisi mm. kylien yhteistä koordinaattoria, 

tiedottajaa, apukäsiä. Kyläparlamentti jatkaa asian viemistä eteenpäin hankkeen jälkeen. 

Seuraava elinvoimapaja on 26.3.2019. Osallistuminen kyliltä on tärkeää, keskustelun käymistä 

tarvitaan. Keskusteluun voi osallistua myös yhdistystori.fi –sivustolla. 

KYT järjestökahvit on 7.11.2018 klo 17.30-19.30 – paikka vielä avoin. 

8. KYLÄPARLAMENTTI VUOSILLE 2019 – 2020 

Kyläparlamentin puheenjohtaja valitaan joka vuosi, Matti Riihimäki 2018. Sihteerivuorot on 

arvottu kokouksessa 1/2015, Riiho 2018, Liesjärvi 2019, HAKA 2020, Jukojärvi 2021.  

Jäsenet valitaan kahdeksi vuodeksi, valinta on ollut vuosille 2017-2018. Seuraavassa 

kokouksessa vuosille 2019-2020. 

Paula Pusa nosti esiin toiveen, että kaikki kylät osallistuisivat kyläparlamentin toimintaan ja 

valitsisivat henkilöitä, jotka osallistuvat kokouksiin. Haapamäki, Pihlajavesi, Valkealahti, 

Lihjamo ja Lavikko eivät ole olleet edustettuina kyläparlamentissa vuonna 2018. 

Matti Peräkorpi Pihlajavedeltä on lähettänyt sähköpostin kokousta edeltävänä päivänä, jota 



sihteeri ei ollut lukenut ennen kokoukseen tuloa. Kopioin viestin tähän: ”Koska en pääse 

yhteensattuman vuoksi kokoukseen, ilmoitan kohtaan 8, että olen Pihlajaveden 

kyläyhdistyksen edustaja kyläparlamentissa v. 2019-2020.” Katja Kukkamo Lihjamon kylältä 

ilmoitti myös, ettei yhteensattuman vuoksi pääse osallistumaan. 

Tervetuloa mukaan uudet kylät ja kylien edustajat ensi vuonna! 

9. MUUT ASIAT 

Paula Pusa nosti keskusteltavaksi kouluasiat 

- pitkien matkojen vuoksi koulujen alkamisajaksi klo 9 nykyisen klo 8 sijaan  

- oppilaaksiottoalueet – ovatko rajat oikeat, muutoksiin olisi tarvetta 

- koulukyydit 

- Pihlajaveden koulun alakerta käyttökieltoon, ratkaisut 

Markku Hokkanen nosti keskusteltavaksi yhteisen Leader-hankkeen kylien kesken. 

Hankehakemuksen suuruus pitää olla vähintään 10 000 €. Pieniä tarpeita voi yhdistää ja näin 

hakea avustusta Vesuri ry:n kautta Maaseudun kehittämisrahastosta. HAKAlla on jo 

hankehakemus valmiina, kylien pikkutarpeet esille ja yhteistuumin raha-anomus vetämään. 

Mietintämyssyyn ja yhteys Markkuun. HAKA laittaa kylille asiasta tiedotteen, jota 

kyläparlamentin jäsenet jakavat alueellaan.  

Matti Riihimäen puheenjohtajakausi Vesuri ry:n hallituksen puheenjohtajana päättyy, jatkajaa 

etsitään 04.2019 mennessä. 

Keulink – Sammallahti, hänelle ilmoitukset kylien kokoontumispaikoista 

Kyläparlamentti tapasi Keuruun kaupungin hallituksen jäseniä 20.8.2018. Puheenjohtaja 

Markku Puro kehotti kyläparlamentin jäseniä olemaan suoraan yhteydessä häneen tai 

hallituksen jäseniin kyliä askarruttavisa asioissa. 

Asiat, jotka askarruttivat meitä kokouksessa: 

- edellä mainitut koululaisia koskevat asiat 

- valokuituasiat, tietoliikenneyhteydet 

- hyvinvointikoordianaattorin / kyläasiamiehen tarve 

- ilmastonmuutos 

- palvelukeskus 

 

 

 



10. SEURAAVA KOKOUS 

Päätettiin pitää seuraava kokous Liesjärvellä, Korkatintie 3,  ti 5.2.2019 klo 18.30.  

11. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

Kokous päättyi kello 20.15. 

 

Matti Riihimäki   Kaarina Koski 

puheenjohtaja   sihteeri 


